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MILLIÓKKAL CSÖKKENTIK
A FŰTÉSKÖLTSÉGÜKET
Igazgatási s zü n e te kke l s p ó ro l négy 

sz ig e tkö z i ö n k o rm á n y z a t az 

e ne rg iaszám lá ján , a . oidai

A SZERETET VARRODÁJA
S za lay R ózsa g ye re kko ri á lm a »  

v á lt va ló ra . S oha nem  te t t  le 

a rró l, h o g y  sa já t ké z im u n ka - 

ü z le te  legyen. 12. óidat

A tűzesetek oka egyelőre ismeretlen

VITNYED: Szinte teljesen leégett a fából készült ház szerda hajnalban. FOTÓ: TURBÓK

• Tűz ü tö tt k i egy győrszentiváni ház 
melléképületében, a karosszékében ülő 
fé rfi meghalt.
• A lakók a tűz ropogására ébredtek 
Vitnyéden, a kár ötven-hatvan m illió  fo rin t
5. és 8. oldalGYORSZENTIVAN: A családfő először a sarkot locsolta, ruhának nézte a karosszékben ülő holttestet. FOTÓ BERTLEFF

ELÉGTÉTEL? A JOBBIKOS INDÍTVÁNY EGY 1947-ES TÖRVÉNYT MÓDOSÍTANA

Visszaadnák a nemesi címeket

Nyáry János, a Magyar Történelmi Családok Egyesületének elnöke sze
rint elégtétel lenne az ősi nevek visszaadása.

A nemesi címek, előnevek 
használatát újra engedélyezné 
a Jobbik. Az ezeket tiltó 
1947-es törvény módosítására 
már benyújtották indítványu
kat. Az érintett családok több
sége örülne, elégtételnek érez
nék az intézkedést.

MAGYARORSZÁG
CS. KOVÁCS ATTILA

Ű jra engedélyezné a nemesi c í
mek használatát Magyarorszá
gon két jobbikos országgyűlési 
képviselő. Ö nálló ind ítványt 
nyú jto ttak  be a parlam entnek 
azzal indokolva, hogy a ma
gyarság öntudatra ébredésével 
egyre nagyobb igény van a 
családi gyökerek fe lkutatásá
ra, az ősi családi nevek, neme
si előnevek, címerek használa
tára. Ferenczi Gábor és Szávay 
István indítványa egy 1947-es 
törvényt m ódosítana, melyben 
e cím ek használatát m eg tilto t
ták. A javaslatot elsőként az a l
kotm ányügyi bizottság tá r
gyalja. Az 1947. évi IV . törvény 
azon részét tö rö lte tné  el a job 
bikos ind ítvány, am ely szerint 
„a  nemesi előnévnek, nemesi 
cím ernek és jelvénynek vagy a 
nemesi nemzetségi származás
ra u ta ló  kifejezésnek (...) hasz
nálata tilo s ” .
Folytatás a 8. oldalon.

Eddig az osztrák, most már a magyar oldalon is korlátozzák az autóforgalmat. A táblákkal kapcsolatos végső 
döntést néhány hónapon belül hozzák meg. FOTÓ: magasi

Most a magyarok tettek ki táblákat
Csak nem akarnak megnyugod
ni a kedélyek a magyar és oszt
rák határ menti települések kö
zötti úthasználat ügyében. Ed
dig az osztrákok, most már a 
magyarok is korlátozó táblákat 
raktak ki, legutóbb Harkán.

SOPRONI RÉGIÓ
GOSZTONYI MIKLÓS___________

Hazánk schengeni egyezmény
hez való csatlakozásával 2007. 
december 21-tő l megszűnt az

állandó határellenőrzés a ma
gyar-osztrák határon is. A Kis
a lfö ld  számos alkalom m al írt 
arró l, hogy egyes osztrák tele
pülések behajtani tilos táb lák
ka l, köztéri útakadályokkal ne
hezítették vagy tették lehetet
lenné a ke le trő l érkező, im m ár 
szabad forgalm at. A változatos
ság kedvéért erre most a ma
gyar oldalon is van példa. -  H i
hetetlen, nemrég elkészült a 
Harka és Sopronnyék (Necken
m arkt) közötti ú t, de ezúttal

nem az osztrákok, a magyarok 
korlátozzák a szabad közleke
dést -  m ondta el Kovács Péter. 
-  Először cölöpöket raktak k i, 
majd súlykorlátozást, aztán be
ha jtan i tilo s  és a célforgalom  
táblát. Folytatás a 6. oldalon.

http://www.kisalfold.hu
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„REHABILITÁCIÓ ÉS ELÉGTÉTEL LENNE”  -  A jOBBIKOS INDÍTVÁNY EGY 1947-ES TÖRVÉNYT MÓDOSÍTANA

Visszaadnák a nemesi címeket
TÖRTÉNELEM
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

Nyáry János, a Magyar Történelmi 
Családok Egyesületének elnöke a 
Kisalföld érdeklődésére elmond
ta: szervezetük régóta szorgal
mazza az 1947-es törvény eltörlé-

bedeghi és berencsi gróf Nyáry 
család leszármazottja. -  Kívá
nom, hogy az Országgyűlés most 
elfogadja az indítványt. Ben
nünket is úgy hívnak ugyan
is, ahogy a pap annak idején 
megkeresztelt. Ha ezt elve
szik tőlünk, akkor emberi 
jogainkat sértik meg. Ha ú j

ra hasz- 
nálhat- 

i nánk 
I  ne-

ba névjegykártyákon, bejárati aj
tókon a hosszú nemesi előnevek.

Belül, a lelkűnkben 
örülnénk, hogy 

visszakaptuk azt, 
ami jár nekünk. 
Többen kérdezik 
tőlem is egyéb
ként, szólíthat- 

nak-e gróf ú r
nak. Ha valakinek 
ez tetszik, én nem 

bánom. Ha 
olyan 
, tár

sét. Úgy fogalmazott, Európában 
derülnek azon, hogy még érvény
ben van a rendelkezés, mert rég 
idejét múlta.

-  Az Alkotmánybíróságnál 
próbálkoztunk, de elutasították 
beadványunkat -  jegyezte meg a

veinket, az persze nem járna 
előnnyel. De egyfajta rehabilitá
ció és elégtétel lenne számunkra. 
Ahogy a régi utcaneveket is visz- 
szaállították annak idején.

Nyáry János szerint ennek el
lenére nem jönnének újra divat-

„NEME5”  VÉLEMÉNYEK. A Radix családtörténeti, internetes levelezési fó
rum tagjai természetesnek vennék, ha törölnék a tiltást.
Péchy Gáspár: -  Az 1947-es tiltást az élet már átlépte, nyugodtan megszün
tethető. A gyakorlatban, ha akartam, eddig is írhattam nevem a péchujfalusi 
előnéweL mármint az elmúlt évtizedekben is. Gmerünk ott virít a weblapon, 
névjegykártyára is rátehető, semmi változást nem érzek, csak a valóság 
legalizálását.
Nagyrákói és ketemenfatvi Rakovszky István (Bajorország): -  Az előnevek 
használata a családtagok sok generáción keresztüli összetartozását segíti elő, 
az őseik tetteire való büszkeséggel a mai tisztességes helytállásra buzdít. A 
családok családi kapcsolatok erősítésével a nemzet összefogását is erősítheti. 
Érhatvani és tötöri Hatvány Béla Csaba: -  A nemesi címek előnevek és tí- 
merek nem elő- vagy különjogokat biztosítanak de a család és a felmenők 
megbecsülését jelentik emléküknek adóznak Németországban élek ahol tud
valevőleg eltörölték a nemesi előjogokat, de megtartották a nemesi előneve- 
ket és címeket ezek egyszerűen részei lettek a vezetéknévnek.
Rihmer Aurél: -  Szerintem a német modellt kellene követni, ahol a nemesi 
rangokat a név részének tekintik Viszont mindenki szabadon eldöntheti, kí- 
vánja-e azt használni. A régi rangok viselésének lehetősége azért volna fontos, 
mert a nemességet és a vitézeket rangjuk miatt külön is meghurcolták Ezen 
csoportok személyek felé egyfajta állami bocsánatkérés lenne, továbbá visz- 
szakaphatnák azt az identitást, amitől jogtalanul fosztották meg őket.

sa
ságban va

gyok, szíve
sen hasz
nálom is a 
címet -  te t
te hozzá. 

Dr. Ba-
ráth Csaba csornai ügyvéd a Má- 
nyoki család leszármazottja. Kö
zeli rokonságban van a gróf Es
terházy családdal is. Ő nem ro
hanna azonnal, hogy felvegye 
ősei nevét.

-  A címek engem sohasem ér-

M indig tudtam, hon
nan származom, de az ember ezt 
nem külsőségekben, hanem ben
sőjében éli meg. Manapság fonto
sabb dolgok is lennének, m int 
hogy az Országgyűlés ezzel fog
lalkozzon.

A szintén Csornán élő Barcza 
Csaba büszke a nagyalásonyi 
előnevet viselő őseire. Nappalijá
nak falán a Barcza-címer mását is 
elhelyezte. Ő úgy véli, őseinek 
emléke m iatt lenne fontos a tör
vény hatályon kívül helyezése.

-  Nem a m i korosztályunk, 
hanem nagyszüleink élték át, 
hogy elvették mindenüket. Am i
ért megdolgoztak és am it örököl
tek egyaránt. Végül a nevüktől is 
megfosztották őket, és azért,

hogy végre legalább rajtunk ke
resztül is visszakaphassák, bizom 
a jobbikos javaslat elfogadásá
ban -  mondta a Kisalföldnek.

Gyopáros Alpár, a Fidesz or
szággyűlési képviselője lapunk
nak kifejtette: a törvényjavaslat 
nagyon „leegyszerűsítő” . K idol
gozatlan, számos más rendezet
len jogi következménye lenne.

-  A Fidesz foglalkozik a kér
déssel, én is érdeklődve várom a 
vitáját. Az indoklásban megfo
galmazottak és alapvetően a kez
deményezés számos szempont
ból méltányolandó. Személy sze
rin t engem például egyáltalán 
nem zavarna, ha valaki grófként 
mutatkozna be -  tette hozzá a 
politikus.

NAPI PROGRAMAJÁNLÓ

Fogyatékosok 
karácsonyi ünnepe 
KAPUVÁR. A fogyatékosok 
napközi otthonában (Kapuvár, 
Dr. Lumniczer Sándor u. 12.) 
tartanak karácsonyi ünnepsé
get ma délután két órától.

M e tam orfóz is -konce rt a 
tem p lom ban 
CSORNA. A helyi evangélikus 
templomban ad karácsonyi 
koncertet a Metamorfózis 
együttes pénteken este hat 
órakor. A belépés díjtalan, az 
egyházközség szeretettel vár 
minden érdeklődőt.

Idősek karácsonya
KAPUVÁR. A házhelyi idősek 
klubjában (Mátyás király u. 
29.) tartanak karácsonyi ün
nepséget pénteken délután fél 
kettőtől.

Hagyományos 
karácsonyi hangverseny
KAPUVÁR. A Haydn vegyes 
kar rendezi hagyományos ka
rácsonyi hangversenyét szom
baton este hat órától a Rába
közi Művelődési Központban. 
Közreműködik Baranyai Lász
ló, a Kapuvár Térségi Általá
nos Iskola és a Páli Szent Vin
ce Katolikus Iskola egyesített 
gyerekkara. Vezényel Kapuiné 
Titz Ildikó és Lukovits Györ

gyi

Té li fede les foga tha jtás  
a tovascentrum ban 
GÖBÖSMAJOR. Téli fedeles 
fogathajtó versenyt rendeznek 
szombaton délelőtt tíz órától 
a göbösmajori lovascentrum
ban.

V á la s s z a  in k á b b  a z  O T P  K a m a tM O S T  fo r in tb e té te t !
Nem kell megvárnia a futamidő végét, mivel az OTP KamatMOST forintbetéttel már a lekötéskor 
megkapja a kamatot. Garantált, előre fizetett éves kamat: 6,12% (EBKM: 6,25%).

• Az új megtakarításokra,
• 4 hónapra,
• 1 millió forint és efeletti lekötés esetén.

Akciós időszak: 2010. december 6 -  23.
Jelen hirdetés nem  m inősül a ján lattételnek. A tájékoztatás nem  teljes körű. A be téti szerződés részletes leírása és m in 
den további inform áció m egtalá lható  az OTP Bank fiókjaiban és honlapján közzétett vonatkozó üzletszabályzatban és 
hirdetm én yekben . Az akciós időszakot követően a b e tét 4  hónapos betétként, a 3 hónapos nem  akciós be tét fe lté te le i 
szerint kam atozik tovább, a kam atot a nem  akciós lekötés le járatát követően fizetve . N em  akciós EBKM: 1 ,0 0 -2 ,0 0 %  
(2 0 1 0 . n ovem b er 2 9 -é n )  összeghatártól függően.
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A z a z o n n a li m e g to lla s o d á s  
csak  d u m a ! *

E v e s  k a m a t :

6 , 1 2 % ,

E B K M :  6 , 2 5 %

O T P  K a m a t M O S T  f o r i n t b e t é t

A TULAJDONOS SZERINT ÖTVEN-HATVAN MILLIÓ FORINT A KÁR

A fejük felett már lángolt a tető
Szerda hajnalban szinte telje
sen leégett egy vitnyédi családi 
ház. A lakók a tűz ropogására 
ébredtek, a kár ötven-hatvan 
millió forint.

VITNYÉD
TURBÓK ATTILA

Szerda hajnalban, nem sokkal 
négy óra e lőtt bejelentés érke
zett a kapuvári tűzoltóságra, 
hogy Vitnyéden a Sport utca 
egyik családi háza ég. A beje
lentő a ház tulajdonosa vo lt.

A Sopronból, Csornáról és 
Kapuvárról négy autóval k ivo
nuló tűzoltók megfeszített m un
kával megfékezték a lángokat, 
ám a garázs és a belső rész szin
te teljesen kiégett. A lig  néhány 
fa l maradt csak épségben a

m integy 120 négyzetméteres 
rönkházban.

Személyi sérülés szerencsére 
nem történt, ám az anyagi kár 
jelentős. A tulajdonos elmondá
sa szerint 50-60 m illió  fo rin t. 
Ahogy a családi ház neve e lha ll
gatását kérő tulajdonosa la 
punknak elmondta, hajnalban 
arra ébredtek, hogy ropog felet
tü k  a tető.

-  Félelmetes vo lt a tűz hang
ja, a garázs és a vendégszoba fe
lő l már lángokban á llt az egész 
ház. Ahogy bírtam, kirohantam 
az épületből és azonnal elzártam 
a gázt, a v illanyt és a vizet -  
idézte fel a drámai perceket a tu 
lajdonos. Elmondta azt is, hogy 
a már égő garázsból sikerült k i
hoznia a bent álló gépkocsikat, 
közben pedig telefonált a tűzol

tóknak. -  A kapuváriak gyorsan 
it t  voltak, előtte 5 -8  perc alatt 
mentettem k i az autókat és né
hány személyes iratot. Ám a la 
kásból már semmit nem sikerült 
kihoznom -  tette hozzá.

A lángok eloltása után a tűz
o ltók még egész délelőtt dolgoz
tak a fából készült épületen. A 
tűz oka egyelőre ismeretlen.

A tulajdonos a Kisalföldnek 
elmondta, családjánál, Kapuvá
ron la k ik  addig, amíg a kárfe l
mérés és a papírügyek lebonyo
lódnak.

-  A telken állatokat is tartok, 
azok helye szerencsére épség
ben maradt. Most majd az ala
pig visszabontjuk az épületet és 
újra húzok rá egy házat, ám azt 
már vélhetően nem fából -  je
gyezte meg keserűen.

B é c s i a já n d é k  R á b a ta m á s in  á t  D e v e c s e r re
RÁBATAMÁSI. A bécsi Haeber- 
gasse általános iskolája kilenc 
éve ápol partnerkapcsolatot a rá- 
batamási iskolával. Ahogy Helga 
Höller iskolaigazgató elmondta, 
a hírekben meghallván a deve- 
cseri katasztrófát, a bécsi intéz
ményben adománygyűjtésbe 
fogtak. Az összegyűjtött pénz
adományt a partnerintézmény
ben, a Pölöskei Lászlóné vezette 
rábatamási iskolában adták át 
Mayer Gábornak, a devecseri 
Gárdonyi Géza Általános Iskola 
igazgatóhelyettesének. A deve
cseri intézmény helyettes vezető
je lapunknak elmondta, az iszap
katasztrófa után az iskolában he
lyezték el a házukat, otthonukat 
vesztett embereket. -  V o lt olyan 
időszak, am ikor az iskola négy

száz adagra tervezett konyhájá
ban több m int kétezer-ötszáz em
berre főztünk -  mondta Mayer 
Gábor. Hozzátette: egész Ma
gyarország részéről olyan mérvű

segítséget kaptak adományok és 
munka formájában, am it soha ez 
idáig nem tapasztalt. A bécsi 
adományt a devecseri iskola 
helyrehozatalára fordítják.

| R Á B A K Ö Z

Pölöskei Lászlóné, Helga Höller, Mayer Gábor és az iskola tanulói. FOTÓ: turbók
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